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Voorwoord
Natuurlijk. Dit is een week die volledig in het teken staat van het 
referendum over de Brexit, met als gruwelijk dieptepunt vorige week 
de koelbloedige moord op de Britse politica Jo Cox. De stembureaus 
zijn vandaag nog tot 22.00 uur open dus zullen we pas morgenoch-
tend weten waar de Britten voor hebben gekozen: voor een nieuwe 
poging tot splendid isolation of toch voor de Europese samenwerking 
die ons – met ups-and-downs – zoveel heeft gebracht. 
Hoe dan ook is het belangrijk dat de kalmte weer een beetje terug 
komt aan beide zijden van het kanaal. Hopelijk doordat het Verenigd 
Koninkrijk toch kiest voor een Bremain, maar óók als het Brexit-kamp 
een meerderheid krijgt. Want laten we wel wezen: op de korte termijn 
verandert er nog niets. De grenzen zullen open blijven, ondernemers 
kunnen blijven ondernemen en exporteren. Het zal zeker twee jaar 
duren voordat van een daadwerkelijke Brexit sprake zal zijn, als het al 
zover komt. 
Ondertussen kunnen we in Nederland keihard gaan werken aan het 
naar een nieuw niveau brengen van ons eigen land. Vorige week 
donderdag presenteerde VNO-NCW, samen met MKB-Nederland en 
LTO Nederland, onder de titel Investeren in de transformatie van 

Nederland, de plannen voor onze eigen campagne: NL next level. 
Dat is geen campagne waarin we ons afzetten tegen anderen, klagen 
over de buitenwereld en vooral ons eigen gelijk willen halen. Nee, het 
gaat er juist om een nieuw perspectief te schetsen voor een beter 
Nederland: welvarend, duurzaam en met kansen voor iedereen. Want 
een samenleving met meer welvaart neemt ook gemakkelijker 
afscheid van ziekmakende intolerantie en xenofobie. 
Wij geloven dat de tijd is gekomen om afscheid te nemen van 
bezuinigingen en juist te investeren in een goede toekomst. En wij 
geloven dat de enige manier waarop we dat voor elkaar kunnen 
krijgen, is om dat samen te doen. Je kunt het soft noemen of tegen de 
tijdgeest in, maar ik ervoer vorige week vooral heel veel enthousiasme. 
In de eerste plaats van ondernemers, maar ook van de partijen met 
wie we dit waar moeten zien te maken. Ik zou zeggen: samen de 
schouders eronder.

Hans de Boer
Voorzitter VNO-NCW

AAN ‘T WERK

PARTICIPATIEWET- Gemeenten moeten 
nu echt aan de slag met creëren van 
beschut werk
Voor de nieuwe Participatiewet doen werkge-

vers hun uiterste best. Uit de nieuwe cijfers van 

de Banenafspraak, die begin juli verschijnen, 

zal dan ook blijken dat de werkgevers goed op 

stoom zijn met het realiseren van honderddui-

zend banen voor arbeidsgehandicapten. 

Ook gemeenten hebben zo hun verantwoor-

delijkheden. Zo is het de bedoeling dat ze 

beschutte werkplekken organiseren voor de 

meest kwetsbare groep arbeidsbeperkten. Dit 

gaat nog niet van een leien dakje, blijkt uit een 

verkenning van de SER. Begin dit jaar waren er 

pas 162 aanvragen voor beschut werk positief 

beoordeeld door de gemeenten, terwijl de ver-

wachting zestienhonderd was. 

De sociale werkbedrijven kunnen de gemeen-

ten helpen met het begeleiden van deze groep 

mensen. Maar op dit moment staat het voort-

bestaan van deze bedrijven op het spel. Ze krij-

gen minder financiële middelen, een afne-

mend aantal WSW’ers en zeer weinig instroom 

van mensen die in aanmerking komen voor 

nieuw beschut werk. Voor werkgevers is dat 

geen goede zaak. Bedrijven werken vaak nauw 

samen met SW-bedrijven. Die detacheren hun 

werknemers bij hen. De SW-bedrijven zijn 

weer cruciaal voor de infrastructuur en de ken-

nis. Voor gemeenten een must om van deze 

kennis en kunde gebruik te maken.

Het lijkt nu zo te zijn dat de gemeenten dit 

nalaten. Een deel van de gemeenten heeft geen 

plannen om deze voorziening te realiseren. 

Sommige gemeenten hebben zelfs het aantal 

aangeboden plekken op nul gezet, waardoor 

mensen met een beperking nu thuiszitten. En 

andere gemeenten hebben ervoor gekozen om 

arbeidsgehandicapten dagbesteding te laten 

doen. Voor veel mensen met een ernstigere 

beperking is beschut werk soms de enige optie 

om te participeren op hun eigen niveau. Staats-

secretaris Klijnsma heeft gezegd in te zullen 

grijpen als gemeenten niet hun best gaan 

doen. Hopelijk hoeft het niet zover te komen.

Rob Slagmolen, beleidssecretaris  

arbeidsmarktbeleid
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Beschut werk: daar moeten gemeenten nu echt 
eens hun best voor gaan doen

OPINIE VNO-NCW
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OP NAAR 12 MILJOEN

ICT - Elektronisch factureren is beter, maar 
niet alle overheden zijn er al klaar voor 
Een heel goed initiatief van minister Kamp 

om elektronisch factureren aan het Rijk vanaf 

1 januari 2017 verplicht te stellen. Voor onder-

nemers heeft het veel voordelen om facturen 

voortaan geautomatiseerd aan te leveren. Ne-

derlandse bedrijven versturen namelijk elk 

jaar zo’n 12 miljoen facturen aan de overheid, 

waarvan 1,5 miljoen aan de Rijksoverheid. Bij 

e-factureren is handmatige verwerking niet 

meer nodig, omdat de factuur van het ene 

geautomatiseerde systeem in het andere elek-

tronisch wordt verwerkt. Handmatige verwer-

king van facturen via post of e-mails is relatief 

kostbaar en arbeidsintensief. Bovendien is er 

bij handmatige verwerking een grotere kans 

op fouten.

Niet alle overheidsinstanties zijn echter al 

klaar voor elektronisch factureren. Nog maar 

een klein deel van de gemeenten kan al e-

facturen ontvangen. Ook de provincies ont-

breken vooralsnog in de lijst met overheids-

instanties die meedoen. Daarmee is de bulk 

van de 12 miljoen facturen nog niet gedekt. 

Belangrijk dus dat hier de komende tijd verder 

werk van wordt gemaakt en initiatieven van 

die lagere overheden worden versneld.

Uiteindelijk moeten alle lagere overheden 

overgaan op dit systeem. Te verwachten valt 

dat snellere verwerking ook zal leiden tot 

DUBBEL GEPAKT

CRIMINALITEIT - Ondernemers zijn  
onverminderd ontevreden over de inzet 
van de politie
Niemand heeft graag veel contact met de poli-

tie. Dat geldt ook voor ondernemers. Die heb-

ben bovendien minder van de politie te ver-

wachten dan ‘gewone’ burgers, terwijl ze vaker 

slachtoffer worden en de schade voor hun 

bedrijf groot kan zijn. Dat bleek eerder uit 

enquêtes die Forum hield, en dat blijkt helaas 

snellere betaling van facturen van onderne-

mingen. Des te meer reden om hier vaart ach-

ter te zetten.

David de Nood, beleidssecretaris ict

ook weer uit de nieuwe enquête, drie jaar na 

de vorming van de Nationale Politie. 

Die operatie moest er voor zorgen dat de politie 

meer tijd kreeg voor straat- en recherchewerk,  

dat er minder  bureaucratie zou komen en dat 

aangifte doen makkelijker zou worden. Onder-

nemers hebben zelf die ervaring niet. ‘Waarom 

aangifte doen, je hoort er vervolgens toch niks 

over’, is een veelgehoorde klacht. Als de politie 

‘niet voldoende aanknopingspunten’ heeft 

voor nader onderzoek, of gewoon geen tijd of 

mankracht heeft om de zaak uit te zoeken, is 

ondernemers hiervan op de hoogte brengen 

toch het minste wat je kunt doen, vind ik. 

Een opmerkelijk verschil met drie jaar gele-

den is de opkomst van cybercrime. Steeds 

meer ondernemers krijgen daarmee te maken. 

Het lijkt politie en justitie te ontbreken aan 

kennis, opsporingscapaciteit en middelen om 

deze groeiende hightech crime effectief te 

bestrijden. Natuurlijk moeten bedrijven zelf 

ook hun digitale beveiliging op orde brengen 

en houden, maar de aanpak van cybercrime 

schiet niet op als politie en justitie achter de 

ontwikkelingen aanlopen. 

De oppositie in de Tweede Kamer vroeg 

onlangs 200 miljoen euro extra voor het 

ministerie van Veiligheid en Justitie, maar de 

minister hield dat af. Wie naar de harde reali-

teit van criminaliteitsbestrijding kijkt, kiest 

voor een investering van 500 miljoen voor het 

op peil brengen van opsporen en vervolgen, 

en van nog eens 200 miljoen in het verbeteren 

van de digitale veiligheid van ondernemers en 

burgers. Bezuinigen mag niet langer als 

excuus dienen. 

Els Prins, beleidssecretaris  

criminaliteitsbeheersing
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Goed bezig, minister Kamp. 
Nu e-factureren  uitrollen bij gehele overheid

Bezuinigen? Justitieminister 
Ard van der Steur moet juist 
investeren in de politie
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KAMP GEEFT GAS MET HAND 
OP REM
Minister Kamp van Economische Zaken wil de 
twee proefboringen naar gas bij Schiermonnik-
oog doorzetten. ‘Het kan heel goed zijn dat als 
er gas zit, we het er toch niet uit gaan halen. 
Maar het is niet goed om elke keer bij een klein 
gasveld meteen ‘nee’ te zeggen’, zei hij in reac-
tie op verzet in de Tweede Kamer op de proef-
boringen. Eerder verzette de Kamer zich met 
succes tegen mogelijke gasboringen bij Ter-
schelling.
Binnenkort bespreekt de minister met de Ka-
mer een wijziging van de Mijnbouwwet, waar-
door een verbod op (proef)boringen in natuur-
gebieden makkelijker te realiseren valt. Kamp 
wil daar niet op vooruitlopen door de proefbo-
ringen bij Schiermonnikoog, waarvoor de ver-
gunningsprocedure is doorlopen, tegen te hou-
den. ‘We zijn hier geen bananenrepubliek, dus 
ik moet mij aan de procedures houden.’ Hij 
wees er verder op dat de kleine gasvelden goed 
zijn voor duizenden arbeidsplaatsen, 1 miljard 
euro aan inkomsten voor de staat, en kleinere 
afhankelijkheid van buitenlands gas. 
PvdA-Kamerlid Jan Vos vindt het onzin om de 
proefboringen toe te staan. ‘Waarom geef je 
toestemming terwijl je weet dat de Kamer daar 
nooit gaswinning gaat toestaan?’

PVV IS TEGEN REGENBOOG
PVV-Kamerlid Barry Madlener was verontrust 
over berichten dat Rijkswaterstaat de zoge-
noemde regenboogstickers op lantarenpalen 
langs de A12 van Den Haag naar Arnhem gaat 

Niet alles wat op het Binnenhof ter tafel 
komt, resulteert uiteindelijk in beleid, 
wetten en maatregelen. Een minister laat 
een proefballonnetje op, een Kamerlid 
stelt mondeling of schriftelijk kritische 
Kamervragen. Debatten leveren moties  
op die wel of niet worden aangenomen  
door de meerderheid van de Kamer.  
Ook dat is politiek. 

NIEUWE WINKEL BIJ? 
OUDE WINKEL WEG!
De winkelleegstand is ook PvdA-Kamerlid Ya-
semin Çegerek een doorn in het oog. Er ge-
beurt volgens haar te weinig om het tij te keren. 
‘De overheid vertrouwt te veel op de Pavlov-
reactie dat de markt het maar moet oplossen.’ 
Volgens haar is winkelleegstand een zelfver-
sterkend effect. ‘Het hart van de stad sterft 
langzaam, waarna ook de rest onder druk komt 
te staan. Het werk neemt af, de onveiligheid 
neemt toe, mensen trekken weg.’
Probleem is volgens Çegerek het overschot aan 
winkelvloer en de concurrentie van internet. 
Outletcentra in het buitengebied mogen welis-
waar alleen verschijnen als zij niet in de binnen-
stad passen en er echt behoefte aan is, maar 
dat gaat het Kamerlid niet ver genoeg. Zij stelt 
een extra eis: er mag pas een nieuw winkelpand 
verrijzen als er elders één verdwijnt. Anders 
blijft het dweilen met de kraan open. Daarnaast 
moet de overheid volgens haar met vastgoed-

vervangen. Die stickers hebben in 2008 
120.000 euro gekost en riepen toen een storm 
van kritiek op. Het zou bij die ene keer blijven, 
maar nu blijken toch oude palen te worden ver-
vangen door palen met een nieuwe sticker. 
Daarop staan vier kleurbanen: rood voor de 
stad, paars voor wonen, werken en recreëren, 
lichtgroen voor weide en donkergroen voor 
bos. Met de stickers moest de oudste snelweg 
van Nederland een meer herkenbaar uiterlijk 
krijgen. 
Minister Schultz van Verkeer en Waterstaat 
zegt in haar antwoord dat het niet de bedoeling 
is om alle stickers te vervangen en weer 120.000 
euro uit te geven. Dat zou Madlener ‘verspilling 
van gemeenschapsgeld’ vinden. ‘De meerwaar-
de van de stickers is onvoldoende gebleken’, 
zegt Schultz daarover. De lopende onderhouds-
contracten waarin de sticker is opgenomen wil 
zij herzien, ‘tenzij een contractwijziging meer 
gaat kosten’. Want dat zou pas echt zonde van 
het geld zijn.  
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Vos: proefballon

Çegerek: marktmeester

Madlener: niet kleurrijk

Kamp: check please!

ONDERTUSSEN IN DEN HAAG...
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• Medy van der Laan 
(Energie-Nederland): 
‘Niemand weet écht hoe het 
energielandschap er in 
2030 uit ziet’

• Sustainable development 
goals: kan het bedrijfsleven 
scoren op het EK Duur-
zaamheid?

• Hoe we het klimaat gesprek 
van de dag maakten. 
EU-voorzitterschap deel 3

• Amsterdamse havendirec-
teur waarschuwt: ‘Sluiting 
kolencentrales brengt 
Duitse bruinkool dichterbij’

• Hoe we zorgden dat de 
hand op de knip bleef. 
EU-voorzitterschap deel 2

• Misstanden moeten 
gemeld. ‘Bedrijven hebben 
belang bij klokkenluiders’

• Big Data maak ons beter. 
Maar het moet wel mogen

• Bemiddelaar Herman 
Mulder: ‘Kritiek ngo’s en 
vakbonden leidt tot pure 
innovatie’

• Hoe we de vluchtelingen-
stroom tot bedaren 
brachten. EU-voorzitter-
schap deel 1
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KAMERAGENDA 
WEEK 26 
 
PLENAIR DEBAT: 
Georganiseerde criminaliteit
Arbeidsmarktbeleid 
 
VASTE KAMERCOMMISSIE EZ: 
Energieakkoord

eigenaren afspraken maken over het verlagen 
van de huren voor winkelpanden in de binnen-
stad. Want daardoor wijken winkeliers ook uit 
naar outletcentra. 

SNELLE BETALER BEPAALT
Alle ministeries voldeden in 2015 aan het stre-
ven om 90 procent van de betalingen binnen 
dertig dagen te verrichten, meldt minister 
Kamp van Economische Zaken aan de Tweede 
Kamer. Vorig jaar scoorden zij 94,3 procent, het 
jaar daarvoor 94,4 procent. Op basis daarvan 
heeft Kamp besloten om het streefcijfer op te 
trekken naar 95 procent. Niet 100 procent, want 
er kunnen altijd facturen met een foutje voorko-
men die wat meer tijd vergen. 
Alhoewel hij er niet over gaat, geeft Kamp ook 
de scores van de provincies en gemeenten. De 
provincies halen een gemiddelde van 87 pro-
cent. Bij de gemeenten komt 64 procent tot een 
score van 85 procent of meer tijdige betalingen. 
Maar niet alle gemeenten leverden cijfers aan. 
Kamp vindt verbetering van het betaalgedrag 
van gemeenten ‘noodzakelijk’. Hij gaat daar-
over in overleg met de Vereniging van Neder-
landse Gemeenten. 


